
BRYGGEBEBOERE MOD STØJFOURENING (BMS) 
 
 
Att. Casper Steenholdt, formand: steenholdt@brygge.dk 
       Søren Bald, næstformand: bald@tdcadsl.dk 
 
 
 
Islands Brygge den 27. Maj 2013 
 
 
 
Til teknik- og miljøborgmester Ayfer Baykal & teknik- og miljøudvalgets 
medlemmer på Københavns Rådhus 
 
 
Ang. punkt 28 i referat af møde den 29. april 2013 om etablering af 
fjernvarmeledning under havnen fra Bernstorffsgade til Islands 
Brygge/Gunløgsgade 
 
 
BMS er et åbent borgerinitiativ med næsten 150 bryggebeboere bag sig, og vi 
arbejder løbende med at få reguleret støjen, så Islands Brygge fortsat kan 
være et sted, hvor det er dejligt at bo.  
 
Vores fokus har primært været på nattestøj fra både organiserede og 
uoprganiserede fester, men punkt 28 i referatet fra ovenstående møde i 
Teknik- og miljøudvalget får os på banen i denne sag, som vi finder ganske 
problematisk, hvorfor vi skal opfordre til, at der etableres en anden 
arbejdsgang. 
 
Vi har erfaret, at nedlægningen af fjernvarmerør under havnen mellem 
Bernstorffsgade og Gunløgsgade medfører: 
 
At arbejdet vil vare i ca. to år.  
 
I denne periode skal der være en stor byggeplads i Havneparken. Mange 
skure, store maskiner og andet stort grej. 
 
Der skal graves og bores en skakt  i 12 meters diameter ned i 20-25 meters 
dybde. 
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Derefter skal der bores en tunnel o 3 meters diameter i kalken under havnen 
til Bernstorffsgade. 
 
Fra Havneparkens byggeplads skal lastbiler alle hverdage køre kalken væk 
og samtidig køre materialer til skakten og tunnellen / rørene. 
 
Dette vil helt uden tvivl medføre en masse støj, diesel-os, roderi, megen tung 
trafik og almindelige gener for både fastboende bryggebeboere og deres børn 
samt mennesker med arbejde på Islands Brygge.  
 
I forvejen har Københavns Kommune udvidet arbejdstiderne for denne type 
støjende arbejde, og der foregår for tiden forhandlinger om, at der evt. kan 
gives dispensationer til, at stort set alt arbejde af denne slags skal kunne 
udføres døgnet rundt. 
 
Derfor protesterer vi mod, at det nævnte, planlagte arbejde skal foregå lige op 
ad de mange boliger meget tæt omkring arbejdsstedet på Islands Brygge, 
idet vi mener, at den store arbejdsplads skal etableres på Sjællandssiden.  
 
På Bryggen bør der kun foretages det mest nødvendige arbejde med færrest 
mulige gener for beboerne. Det er selvsagt ikke selve projektet, vi er 
modstandere af, men vi finder det uacceptabelt, at den store arbejdsplads 
skal være på Brygge-siden.   
 
Vi foreslår at lade de store arbejder foregå på og fra Kalvebod Brygge. 
 
Kopi af denne mail er sendt til Islands Brygges lokalråd og Amager Vest 
Lokaludvalg.  
 
Med venlig hilsen 
 
 
 Casper Steenholdt  Søren Bald 


